
PROTOKÓŁ Nr XLIV/18
SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA

z 21 marca 2018 r.
odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta Kamienna Góra

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 14.40

Obecnych na Sesji – 19 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta (BM) Krzysztof Świątek.

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski

Ad.1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzył i prowadził Wiceprzewodniczący Rady Miasta (RM) Jerzy Basta.

Wiceprzewodniczący  RM powitał  radnych  RM,  BM,  Z-cę  BM,  Skarbnika  Miasta,
Sekretarza  Miasta,  Przewodniczącą  Rady  Powiatu  Bożenę  Ziemiańską,  mieszkańców
Kamiennej Góry, lokalne media oraz adwokata T. Łuczkowskiego.

Wiceprzewodniczący  RM stwierdził,  że  w  Sesji  uczestniczy  18  radnych  na  21
ustawowego  składu  Rady,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  RM  może  obradować
i  podejmować uchwały.  Przypomniał,  że  z  dniem 21 lutego 2018 r.  został  wygaszony
mandat radnemu, w związku z wyrokiem NSA.

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad

Wiceprzewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.

4. Wnioski, zapytania i interpelacje.
5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kamienna
Góra w roku 2018”.

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi

Kamiennogórskiemu.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Kamienna  Góra

na 2018 rok.
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11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda na terenie miasta Kamienna
Góra.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podziału  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra
na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic  i  numerów  oraz  liczby  radnych
wybieranych w każdym okręgu.

13. Sprawy różne.
14. Zamknięcie Sesji.

Wiceprzewodniczący  RM  poinformował,  iż  Komisja  Spraw Społecznych  Rady  Miasta
Kamienna  Góra  przedłożyła  wniosek  o  wycofanie  z  porządku  obrad  punktu
Nr 11  pn.:  „Podjęcie  uchwały w sprawie nadania nazwy dla  ronda na terenie miasta
Kamienna Góra” /zał. Nr 2 do protokołu/. Zapytał jednocześnie o stanowisko Komisji w tej
sprawie?

Radna  Danuta  Kurnyta  –  Przewodnicząca  KSS  poinformowała  Radę  Miasta
w imieniu Komisji o wycofaniu wniosku.

Nikt nie zgłosił więcej wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji

Wiceprzewodniczący RM poinformował, że protokół z poprzedniej Sesji był wyłożony do
wglądu  w  Biurze  Rady  Miasta.  Dodał,  że  nie  zostały  do  niego  wniesione  uwagi  ani
zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia? 

Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad.4.   Wnioski, zapytania i interpelacje  

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Zwrócił  się  z  prośbą  o  przekazanie  Prezesowi  Zarządu  Spółki  Mieszkaniowej

sugestii  dotyczącej  rozważenia  możliwości  natychmiastowego  reagowania  na
niektóre  bardzo  pilne  awarie  dotyczące  np.  ogrzewania  w  mieszkaniach
komunalnych  w  okresie  zimowym,  bez  konieczności  oczekiwania  na  zgodę
Burmistrza Miasta.

2. Zwrócił  się  z  prośbą  o  przekazanie  Prezesowi  Zarządu  Spółki  Mieszkaniowej
sugestii,  aby  zobowiązał  pracowników  jednostki  do  pilnego  reagowania  na
zgłaszane przez mieszkańców miasta problemy z ulatnianiem się tlenku węgla w
lokalach  i  nie  odkładania  tak  niebezpiecznych  spraw  w  okresie  zimowym  do
załatwienia na 1-2 miesiące, z uwagi na zdrowie i życie ludzi.

3. Zgłosił  wniosek o  przekazanie  Prezesowi  Zarządu Spółki  Mieszkaniowej  prośby
o  zobowiązanie  pracowników  jednostki  do  natychmiastowego  reagowania  na
zgłaszane  przez  mieszkańców  miasta  problemy  z  oberwanymi  na  budynkach
mocowaniami  rynien  czy  pękniętymi  rurami  spustowymi,  które  nienaprawiane
niszczą elewacje i zwiększają mocno koszty remontu budynku.

4. Zwrócił  się  z  prośbą  o  przekazanie  Prezesowi  Zarządu  Spółki  Mieszkaniowej
sugestii,  aby  zobowiązał  pracowników  jednostki  do  usuwania  pilnych  awarii
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w tym samym dniu np. rozmrażania w budynku rur wodnych w okresie zimowym,
a  nie  rozbijania  tych  prac  na  okres  3-4  dni.  Obecnie  pracownicy  techniczni
rozpoczynają  takie  prace  np.  w  piątek  i  kończą  je  po  weekendzie
w poniedziałek lub wtorek, przez co pozostawiają ludzi bez wody na kilka dni.

5. Zgłosił wniosek o rozważenie możliwości montażu drzwi wejściowych do budynku
przy ul. Katowickiej 22, pomimo ich wysokiego kosztu wycenionego przez Spółkę
Mieszkaniową na poziomie 6-7 tys. zł. Obecne drzwi są mocno wyeksploatowane,
ich nieszczelność powoduje silne wychładzanie budynku, a przez dolne szczeliny
wcieka  do  tej  nieruchomości  woda  spływająca  często  ze  zbocza,  na  którym
zlokalizowany jest cmentarz komunalny.

6. Zwrócił  się  z  prośbą  o  skoordynowanie  prac  Spółki  Mieszkaniowej  i  Zakładu
Gazowniczego dotyczących wymiany ogrzewania w lokalach mieszkalnych, aby nie
wywoływać dalszych nieporozumień i dezorientacji mieszkańców miasta. Obecnie
osoby  wymieniające  ogrzewanie  muszą  oczekiwać  ok.  2  tygodni  na
przeprowadzenie prac i często są odsyłane od jednej, do drugiej instytucji, które
wzajemnie przerzucają się odpowiedzialnością za zwłokę w ww. pracach.

Radny Andrzej Jasiński:
1. Zapytał,  jak  będzie  wyglądał  harmonogram  ogłoszenia  przetargu  na  remont

ul.  Parkowej  i  czy  wystarczy  na  to  zadanie  środków,  które  są  zaplanowane
w budżecie miasta na 2018 rok?

Radna Iwona Szczerbaty:
1. Zapytała,  jaki  jest  termin  wykonania  dachu  na  Szkole  Podstawowej  Nr  1,

z uwagi na ogłoszony przetarg na to zadanie?
2. Zwróciła  się  z  prośbą o przedstawienie informacji  dotyczących dalszych etapów

prac związanych z możliwością pozyskania środków na remont sali gimnastycznej
w  Szkole  Podstawowej  Nr  1,  w  związku  z  rozmowami  prowadzonymi  w  tym
zakresie przez Gminę Miejską z Ministerstwem Edukacji Narodowej. 

3. Zwróciła się z prośbą o przedstawienie informacji dotyczących programu obchodów
Dni Kamiennej Góry i zespołów muzycznych, które uświetnią tą uroczystość.  

Radny Marek Białecki:
1. Zapytał,  czy  w  roku  bieżącym  będą  prowadzone  dalsze  prace  związane

z  przyłączaniem  budynków  mieszkalnych  do  sieci  ciepłowniczej,  z  uwagi
na  zapytania  w  tej  sprawie  mieszkańców  nieruchomości  przy  ul.  K.  Miarki  14
i A. Mickiewicza 1, 2?

Na salę obrad przybył radny Jacek Bruździak (obecnych 19 radnych).

Radna Irena Plata:
1. Zapytała, czy ubytki  w nawierzchni  ul.  Towarowej zostaną doraźnie naprawione,

z uwagi na brak tego zadania inwestycyjnego w budżecie miasta Kamienna Góra
na 2018 rok?

2. Zwróciła się z prośbą o pilne uzupełnienie ubytków w nawierzchni podwórza między
budynkami przy ul. Jeleniogórskiej 24-28, gdyż obecnie w okresie licznych opadów
atmosferycznych nie jest możliwe poruszanie się tam autem czy swobodne dojście
do koszy na śmieci.
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Radna Celina Róg:
1. Zapytała,  czy Gmina Miejska Kamienna Góra posiada jakiś plan kontroli  jakości

powietrza  przed  przyszłym  sezonem  grzewczym?  Zdaniem  radnej  takie  prace
powinny  zostać  rozpoczęte  już  w  chwili  obecnej,  aby  nie  było  konieczności
zakrywania  twarzy  przed wszechogarniającym smogiem,  szczególnie  w centrum
miasta.

Radny Tomasz Baćko:
1. Zapytał, czy władze miasta wyrażają wolę utworzenia w centrum miasta miejsca do

rekreacji dla mieszkańców, jak np. plac zabaw czy siłownia zewnętrzna, w ramach
środków budżetu miasta na 2018 rok?

Radna Violetta Majak:
1. Zapytała,  czy  znany  jest  Burmistrzowi  Miasta  sposób  załatwienia  sprawy

utwardzenia podwórza między budynkami  przy ul.  Papieża Jana Pawła II  12-14
i uzupełnienia ubytków w jego nawierzchni, gdyż toczy się ona od ponad roku i do
dnia dzisiejszego nie została rozwiązana.

Radny Zbigniew Nagórny:
1. Zapytał,  kiedy  Gmina  Miejska  zamierza  rozpocząć  prace  związane

z planowanymi pracami wodno-kanalizacyjnymi wzdłuż ul. Sportowej?
2. Zwrócił  się  z  prośbą  o  rozpoczęcie  procedury  dotyczącej  zobowiązania

odpowiedniej  instytucji  do  kompleksowego  wyczyszczenia  koryta  rzeki  Bóbr  na
wysokości ul. Mostowej.

Ad.5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami

BM zapytał, czy radny W. Sobiechowski interweniował wcześniej w Spółce Mieszkaniowej
w zgłoszonych sprawach?

Radny W. Sobiechowski potwierdził, iż zgłosił te sprawy najpierw u zarządcy.

BM odpowiedział również na pytanie i wniosek radnej I. Platy z bieżącej Sesji RM, tj.:
-  czy ubytki w nawierzchni ul. Towarowej zostaną doraźnie naprawione, z uwagi na brak
tego  zadania  inwestycyjnego  w  budżecie  miasta  Kamienna  Góra  na  2018  rok? -  Na
naszym terenie panują jeszcze warunki zimowe, więc na chwilę obecną trzeba uzbroić się
w  cierpliwość.  Natomiast  osoby,  których  pojazdy  ucierpiały  na  skutek  złego  stanu
nawierzchni  dróg będących w zarządzie miasta,  mogą dochodzić swych racji,  zgodnie
z  obowiązującym prawem.  Podkreślił  ,  że  remonty  cząstkowe  dróg  rozpoczną  się  na
terenie miasta wraz z poprawą warunków atmosferycznych. 
-  pilne  uzupełnienie  ubytków  w  nawierzchni  podwórza  między  budynkami  przy
ul. Jeleniogórskiej 24-28, gdyż obecnie w okresie licznych opadów atmosferycznych nie
jest możliwe poruszanie się tam autem czy swobodne dojście do koszy na śmieci - j/w

BM przedstawił informację w powyższej sprawie – zał. Nr 3 do protokołu.

BM odpowiedział ponadto na pytania i wnioski radnych z poprzedniej Sesji RM, tj.:
radnemu W. Sobiechowskiemu:
- dlaczego w chwili obecnej Urząd Miasta nie przyjmuje już deklaracji na dofinansowanie
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wymiany ogrzewania na inne, przyjazne środowisku? - Deklaracje są i będą przyjmowane
do końca roku. Jeśli były jakieś wstrzymania, to musiały one z czegoś wynikać. 8 marca
umieściliśmy  dodatkowo  komunikat  o  możliwości  dalszego  składania  wniosków.
Przypomniał,  że  złożenie  deklaracji  nie  jest  równoznaczne  z  przyznaniem  środków
finansowych.  Decyduje  kolejność  złożenia  i  moment,  w  którym  miasto  dysponuje
środkami.
-  jakie  przesłanki  kierowały  Burmistrzem  Miasta  przy  wydaniu  pozytywnej  opinii  na
przyznanie lokalu mieszkalnego do remontu w ramach środków własnych dla  rodziny,
która ma tytułu prawny do lokalu znajdującego się w budynku PZU? - Kierowałem się
opinią pozytywną Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej,  a także sugestiami
środowiska służby zdrowia. Przypomniał, że opinie do propozycji mieszkaniowych wydaje
komisja  rady,  a  decyzje  podejmuje  Burmistrz  Miasta.  Na  przestrzeni  kilkunastu  lat
szanował stanowisko KGKiM, lecz w kilku przypadkach się nie zgadzał. 
- prośba o interwencję w Zakładzie Gazowniczym w Wałbrzychu dotyczącą udostępnienia
w punkcie gazowym przy ul.  Nowej druków zezwalających na wymianę ogrzewania na
gazowe  na  terenie  naszego  miasta,  aby  mieszkańcy  nie  musieli  jeździć  po  nie  do
Wałbrzycha - Prośba została przekazana do adresata.  
- Prośba o rozwiązanie problemu dostępności toalety miejskiej zlokalizowanej na terenie
byłego  PSZOK-u  przy  ul.  Wł.  Broniewskiego,  gdyż  ochrona  obiektu  często  utrudnia
możliwość korzystania z niej - Prośba została również przekazana do adresata. Niemniej
jednak z otrzymanych informacji wynika, że toaleta miejska funkcjonuje.

radnemu A. Jasińskiemu:
- prośba o przedstawienie na Sesji RM szczegółów związanych z planowanym remontem
nawierzchni ul. Parkowej -  Nie wiem o jakie szczegóły chodzi radnemu. Proszę zapytać
Wydział  ZIF,  tam  udzielą  szczegółowych  wyjaśnień.  Najważniejsza  wiadomość
z Ołomuńca jest taka, że przyznane zostały nam środki unijne m.in. na remont tej ulicy
i  całego  otoczenia  podziemi  Arado.  Liczymy  na  to,  że  znajdą  się  wykonawcy,  którzy
wykonają te zadania za kwoty zaplanowane w budżecie miasta. 
-  prośba  o  kompleksowe rozwiązanie  problemu zapadającego  się  wciąż  szamba przy
ul.  Lubawskiej,  które  było  już  dwukrotnie  naprawiane  przez  odpowiednie  służby
komunalne - Kompleksowe rozwiązanie tego tematu to likwidacja szamba. Takie działania
MPWiK oraz SM miały podjąć w okresie jesiennym. Niestety nie zdążyły tego zadania
zrealizować, więc przełożono prace na wiosnę. Dodał,  że likwidacja szamba wiąże się
z podłączeniem do sieci tych budynków. Dlatego musi być w tym temacie porozumienie
wspólnot mieszkaniowych, SM i MPWiK. To zadanie wiąże się bowiem z kosztami.
-  prośba o  wyrównanie  nawierzchni  murawy  na  stadionie  przy  ul.  P.  Ściegiennego
w  okresie  sprzyjających  warunków  pogodowych  -  Nie  widzę  takiej  potrzeby.  Jeśli
użytkownicy będą widzieli taką konieczność, to wspólnie z dyrektorem MCKF zajmą się
tym zadaniem. 

radnej Z. Kolat:
- na jakim etapie są przetargi na zadania inwestycyjne ujęte w budżecie miasta Kamienna
Góra na 2018 rok, które będą realizowane bez udziału środków unijnych? -  Większość
prac związanych z takimi inwestycjami będzie realizowanych w drugiej połowie tego roku.
W drugim kwartale br. planujemy uruchomić procedurę wyboru wykonawców na większość
z  tych  zadań.  Obecnie  zaś jesteśmy  w  trakcie  przygotowywania  dokumentacji
przetargowej, albo już ją mamy i czekamy na pozwolenie na budowę. BM podkreślił, że
jeśli  zajdzie  konieczność  przesuwania  środków  na  dofinansowanie  zadań  z  udziałem
środków  unijnych,  to  będą  Radzie  Miasta  proponowane  kolejne  zmiany  w  budżecie
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i ściągane środki z zadań, które mają być realizowane w ramach środków własnych. Jest
to niepopularna decyzja, ale zmieniła się sytuacja na rynku. Wnioski unijne pisane były
jakiś czas temu, procedury terminowe Unia przesunęła bardzo daleko i dziś finansowanie
części zadań się zmieniło. Wyraził nadzieję, aby takich przesunięć było jak najmniej.

radnej C. Róg:
-  w  czyjej  gestii  leży  montaż  2-3  słupków  w  nawierzchni  wąskiego  chodnika  między
budynkami przy ul. Tkaczy Śląskich 33 i 37? - To leży w gestii Spółdzielni Mieszkaniowej
„Szarotka” i tam należy kierować oczekiwania. Ja oczywiście także przekażę zgłoszenie
radnej zarządowi spółdzielni, z którym spotykam się w najbliższy piątek. 
-  rozważenie możliwości wprowadzenia, w ramach bieżącego budżetu miasta Kamienna
Góra, priorytetowego zadania dotyczącego „walki  ze smogiem” i  przesunięcia środków
finansowych  z  tych  inwestycji,  na  które  nie  ma  dokumentacji  i  nie  są  niezbędne  –
Wszystkie  nasze  inwestycje  posiadają  już  dokumentacje,  więc  nie  ma  możliwości
przesunięcia  takiego  jakie  proponuje  radna.  Niemniej  jednak  zadania  związane  ze
zwalczaniem zanieczyszczenia powietrza są ujęte w naszych programach takich jak LPR,
czy  też  Strategii  Aglomeracji  Wałbrzyskiej.  Część  inwestycji  unijnych  związanych
z remontem CK, wymianą oświetlenia, rewitalizacją budynków mieszkalnych temu służą.
Podłączanie  mieszkań,  budynków do elektrociepłowni  również  służą zwalczaniu  niskiej
emisji. Wreszcie pozyskiwanie środków finansowych na dopłaty dla mieszkańców, którzy
zmieniają  swoje źródło ciepła,  też czynimy.  Dodatkowo w najbliższym czasie Państwo
będzie wdrażać także propozycje tego typu działań, więc za chwilę będziemy zapewne
częścią  skoordynowanej akcji  poprawy naszej atmosfery.  Mając na uwadze powyższe
należy zauważyć, że sporo się w tym zakresie dzieje. Jeśli jednak radni posiadają jakieś
inne propozycje, to proszę przekazać je do urzędu dla wspólnego działania.

radnej V. Majak:
-  odrzucenie  propozycji  zmiany  obecnej  lokalizacji  pojemników  na  odpady  przy
ul. Szkolnej, aby nie zostały one usytuowane pod oknami budynków wielorodzinnych -
Lokalizacja pojemników jest tymczasowa. Nie chcemy, aby były pod oknami.  Szukamy
docelowego rozwiązania.
-  przeprowadzenie  przez  przedstawiciela  Gminy  Miejskiej  w  spółce  TBS  analizy
dotyczącej możliwości wykupu mieszkań z zasobu przez pierwszych najemców z lat 1998-
1999,  w  związku  ze  zmianą  stosownej  ustawy  i  znacznym  zainteresowaniem  w  tym
zakresie - Jak ewentualnie dokonamy takiej analizy to wrócimy do tematu. Sami najemcy
przede wszystkim powinni jej dokonać. 

radnemu J. Jaroszowi:
-  kiedy  zostaną  wznowione  rozmowy  i  podjęte  działania  dotyczące  zwiększenia  ilości
miejsc  parkingowych  dla  osób  niepełnosprawnych  w  strefie  parkowania  w  Kamiennej
Górze? -  Nie wiem o jakich rozmowach Pan mówi, chyba że z innymi zarządcami dróg.
Sugestie  radnego  przekazaliśmy  na  bieżąco  i  są  tego  efekty  np.  przy  Aleja  Wojska
Polskiego powstały takie miejsca. Każdorazowo przy okazji przebudowy, czy remontu dróg
staramy się  takie  miejsca  wyznaczyć.  Jeśli  chodzi  o  aktualne  miejsca  parkowania,  to
jesteśmy  związani  umową  z  zarządcą.  Nie  jest  proste  uzyskanie  jakiś  zmian  w  tym
zakresie.  Zgodni  jesteśmy,  że  takich  miejsc  powinno  być  w  Kamiennej  Górze  jak
najwięcej. Trzeba stopniowo, krok po kroku to czynić.
-  czy  zostały  poczynione  jakieś  działania  w  celu  specjalnego  oznaczenia  schodów
w  Ratuszu  dla  osób  niedowidzących?  -  Budynek  Ratusza  jest  obiektem  zabytkowym
i  każda  ingerencja  w  jego  elementy  wymaga  zgody  konserwatora  zabytków.  Samo
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oznakowanie schodów nie rozwiązuje istoty problemu barier dla osób niepełnosprawnych.
Przymierzamy się z Sekretarzem Miasta do przygotowania w tym roku schematu obsługi
osób  niewidomych,  niedowidzących  oraz  słabo  widzących  w  budynku  Ratusza,  m.in.
poprzez montaż tablic informacyjnych o odpowiednim kontraście,  oznakowanie samych
pokoi, oznakowania dojść do windy i informacji w jej wnętrzu.  Takie działania będziemy
konsultować  z  zainteresowanymi  oraz  radnym,  gdyż  jest  Pełnomocnikiem  ds  Osób
Niepełnosprawnych.  Warto  podkreślić,  że  sporo  działań  w  tym  zakresie  zostało  już
poczynionych,  jak:  budowa  windy  z  uwypuklonymi  numerami  w  alfabecie  braille’a,
sygnalizacją  dźwiękową,  Biuro  Obsługi  Klienta  z  podjazdem  na  zewnątrz  dla  osób
niepełnosprawnych ruchowo, poręcze przy wejściu do Ratusza oraz dostosowanie strony
urzędu do przełączania w tryb wysokiego kontrastu. Osoby niepełnosprawne i seniorzy
zyskują coraz większą uwagę w działaniach Urzędu Miasta i jest to proces ciągły, który
będzie trwał przez długi okres.

radnemu J. Bruździakowi:
-  przedstawienie  informacji  n/t  bieżącego  postępu  prac  inwestycyjnych  na  budynku
Centrum Kultury w Kamiennej  Górze – Obszerna informacja została przedstawiona na
ostatniej sesji, na dziś dzień jeszcze nie można określić dalszych szczegółów. Szczegóły
będą przekazane radnym prawdopodobnie na sesji kwietniowej. 

radnemu Z. Nagórnemu:
- czy merytoryczne służby administracyjne na bieżąco monitorują osoby potrzebujące lub
mające problem z mieszkaniem, aby zapewnić im bezpieczne warunki w okresie silnych
mrozów? - Tak, takie działania prowadzimy na bieżąco i monitorujemy sytuację wspólnie
z MOPS. 
-  przedstawienie  aktualnych  informacji  związanych  z  realizacją  drogi  S-3  na  odcinku
Bolków-Granica  Państwa,  z  uwagi  na  problem z  wyłonieniem wykonawcy  -  Obszerna
informacja została przedstawiona na ostatniej sesji.
-  czy  decyzja  Sądu  Okręgowego w Jeleniej  Górze w sprawie  udrożnienia  przez  TBS
mostu jest ostateczna i uniemożliwia złożenie odwołania? - Tak, decyzja jest ostateczna.
-  przedstawienie  aktualnych  informacji  związanych  ze  zbliżającymi  się  wyborami
samorządowymi i nowym podziałem na okręgi wyborcze w mieście - Obszerna informacja
została przedstawiona na ostatniej sesji.

radnej I. Placie:
- czy został już ogłoszony przetarg na wykonanie placu targowego i znany jest dokładny
termin realizacji tego zadania? - Tak, procedury zostały zakończone, wykonawca wybrany.
O  terminie  będzie  można  mówić,  jak  podpiszemy umowę.  Na  dzisiejszej  sesji  będzie
proponowana zmiana w budżecie dla realizacji tego zadania.

radnemu R. Ostrowskiemu:
-  rozważenie możliwości  wycięcia dwóch drzew – samosiejek,  które zasłaniają światła
latarni  zlokalizowanych  przy  przejściu  łączącym  ul.  Piastowską,  ze  skwerem  Carla
Gottharda Langhansa – Jak dostaniemy zgodę ze Starostwa Powiatowego, przedmiotowe
drzewa zostaną usunięte.
- podjęcie rozmów z Zarządem SM „Szarotka” w celu zagospodarowania pomieszczenia
po byłym pawilonie handlowym przy ul. J. Słowackiego na świetlicę osiedlową - Będzie to
przedmiotem rozmowy w trakcie spotkania z kierownictwem Spółdzielni  Mieszkaniowej,
w najbliższy piątek bm.
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radnej R. Komorowskiej:
-  na  jakim  etapie  znajduje  się  realizacja  inwestycji  dotyczącej  wykonania  ścieżek
rowerowych na terenie miasta? - Na chwilę obecną ogłosiliśmy ponowny przetarg. 

radnemu M. Białeckiemu:
- czy mocno zniszczony budynek przy ul. Słowiańskiej, gdzie zawalił się dach, zostanie
przeznaczony  do  rozbiórki,  z  uwagi  na  zbliżającą  się  inwestycję  pn.  „Budowa  układu
komunikacyjnego starego miasta - III etap”? - Nie zostanie, gdyż zgody na to nie wyraził
Dolnośląski Konserwator Zabytków. Odwołaliśmy się od tego i niestety podtrzymał swoją
decyzję. Miasto musi sobie samo poradzić z tym problemem. 

Ad.6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami

Wiceprzewodniczący  RM  Jerzy  Basta przedstawił  informację  w  powyższej  sprawie
– zał. Nr 4 do protokołu.

Wiceprzewodniczący RM ogłosił 10 min. przerwę.

Ad.7.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami  
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kamienna
Góra w roku 2018”

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła  Kierownik Wydziału Infrastruktury
Miejskiej i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta w/m Magdalena Bręśkiewicz.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie.

Wiceprzewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna
Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  19  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIV/296/18
w sprawie  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności  zwierząt na terenie miasta Kamienna Góra w roku 2018”  –  zał.  Nr 5 do
protokołu.

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił  Kierownik Wydziału Mienia Urzędu
Miasta w/m Andrzej Wolny. 

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie.

Wiceprzewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna
Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  19  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIV/297/18
w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty – zał. Nr 6 do protokołu.
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Ad.9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kamiennogórskiemu

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Radna D. Kurnyta zapytała, jaki sprzęt zakupi PCZ za przekazaną kwotę?

Skarbnik  Miasta  odpowiedziała,  iż  zgodnie  z  treścią  uchwały  za  kwotę  200  tys.  zł
zostanie zakupiony sprzęt medyczny dla potrzeb PCZ.

Nikt  więcej  nie  zgłosił  uwag  ani  zapytań  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w  związku  z  czym  Wiceprzewodniczący  RM zarządził  głosowanie  nad  projektem,
w wyniku  którego Rada Miasta  Kamienna Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  19 głosach „za”
podjęła  Uchwałę  Nr  XLIV/298/18  w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kamiennogórskiemu – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad.10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Kamienna  Góra
na 2018 rok

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Radna C. Róg przypomniała procedurę opiniowania projektu budżetu miasta przez Radę
Miasta i zaznaczyła, że w opinii i następnie samej uchwale na 2018 rok zostało zawartych
29 zadań inwestycyjnych na kwotę ponad 25 mln. zł.  Dodała,  że podczas wczorajszej
Komisji Skarbnik Miasta poinformowała radnych, iż zadecydowano o zdjęciu z realizacji
zadania dotyczącego wykonania łącznika ul. Ks. Bolka I i ul. Wałbrzyskiej. Zapytała, czym
kierował się Burmistrz Miasta podejmując decyzję o wycofaniu akurat tego zadania, skoro
16 innych inwestycji  miało być również realizowanych ze środków własnych na łączną
kwotę 4 mln. 860 tys. zł?  Przypomniała, że zadanie to było wprowadzane do budżetu
wielokrotnie i zawsze coś stawało na przeszkodzie jego realizacji.  Zaproponowała, aby
zdjąć  inwestycje,  na  które  nie  ma  jeszcze  gotowej  dokumentacji.  Wyraziła  również
niezadowolenie i sprzeciw dla takiej propozycji Burmistrza Miasta. 

Radny  W.  Sobiechowski  stwierdził,  że  pojawiła  się  pewna  nieścisłość  w  sprawie
informacji  o  sposobie finansowania zadania dotyczącego wykonania nawierzchni  placu
targowego.  Na  Komisji  radni  otrzymali  informację,  iż  będzie  to  robione  ze  środków
własnych,  a  w  projekcie  jest  wpisane,  że  997  tys.  zł  jest  to  kwota  dofinansowania.
Natomiast ponad 580 tys. zł jest przeznaczone z „kredytów i pożyczek”. Wyraził przy tym
wątpliwość w stwierdzenie, iż nikt w Urzędzie Miasta nie zdawał sobie wcześniej sprawy
z  faktycznych  kosztów  przebudowy  targu.  Już  przecież  w  momencie  szacowania
zakładano przybliżony koszt  na  poziomie  2,5  mln.  zł.  Poddał  pod zastanowienie  sens
wpisania  do  budżetu  1,5  mln.  zł  na  to  zadanie.  Wyraził  również  ubolewanie  z  faktu
ściągnięcia z realizacji łącznika ul. Ks. Bolka I i ul. Wałbrzyskiej. Ubiegłą kadencję wciąż to
zadanie było przesuwane w czasie i przy okazji droga ta została całkowicie zniszczona
podczas  remontu  ul.  Ks.  Bolka  I.  Przypomniał,  że  w  roku  ubiegłym  było  na  ten  cel
przeznaczonych  700  tys.  zł,  ale  wstrzymano  się  z  wykonaniem  przez  propozycję
wykonania  tego  zadania  wraz  z  parkingiem  przy  cmentarzu.  Takie  przesunięcie
przemówiło  do radnych,  a dziś  wychodzi  na to  że inwestycja  ta  w ogóle nie  zostanie
wykonana.  Zaznaczył,  że  przez  kolejne  niedoszacowanie  inwestycji  może  się  okazać,
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iż większość  zadań zaplanowanych do realizacji ze środków własnych, w wielu częściach
miasta, będzie niewykonana. 

Radna C. Róg stwierdziła, iż nie zadecydowała o poddaniu pod głosowanie tego projektu
na  KGKiM,  gdyż  przedstawiciel  Wydziału  ZIF  nie  wyjaśnił  szczegółowo  na  co  będzie
przeznaczonych  dodatkowo  przy  wykonaniu  placu  targowego  1,1  mln.  zł.  Padło  tylko
stwierdzenie, że jest konieczność „dołożenia” tego 1 mln. zł. Podkreśliła przy tym, że nie
jest  argumentem  stwierdzenie,  że  do  większości  przetargów  obecnie  trzeba  będzie
dołożyć. Jest to zbyt duża kwota, w stosunku do tego co było planowane do budżetu na
2018 r. i podraża wartość inwestycji prawie dwukrotnie.

Skarbnik Miasta wyjaśniła, co następuje:
- możliwe było przejęzyczenie na KGKiM, gdyż dochody własne nie są równoznaczne ze
środkami własnymi. Jedną ze składowych przedmiotowego zadania są kredyty i pożyczki,
tj. „przychody własne”.
-  na chwilę obecną podjęto decyzję o wstrzymaniu wykonania łącznika ul.  Ks.  Bolka I
z ul. Wałbrzyską, po analizie planu inwestycji na 2018 r. Była to decyzja między zdjęciem
jednej dużej inwestycji lub kilku mniejszych. Taka właśnie została radnym przedstawiona
pod  rozwagę  propozycja  zmiany.  Zaznaczyła,  że  w  tym  momencie  nie  rezygnujemy
z  realizacji  tej  inwestycji,  lecz  najpierw  wykonujemy te  inwestycje  z  dofinansowaniem
zewnętrznym i pozyskanymi na to środkami. Jak uda się wyłonić wszystkich wykonawców
na te zadania, ustalić konkretnie warunki finansowania, wówczas wszystkie środki które
pozostaną będą ukierunkowane na realizację tych zadań, które były zapisane pierwotnie
w uchwale budżetowej na 2018 r. Podkreśliła ponownie, że w pierwszej kolejności będą
realizowane zadania z dofinansowaniem unijnym, następnie będą przesuwane ewentualne
wolne środki  na  zadania  z  których ściągamy obecnie,  aby można było  przeprowadzić
postępowania na te zadania.

Skarbnik Miasta zgodziła się ze stwierdzeniem, że w roku ubiegłym były przeznaczone
środki w budżecie na łącznik i nie został on wykonany. Jednak udało się wykonać z tych
środków dokumentację na to zadanie. Pod nawierzchnią łącznika przebiega bardzo dużo
mediów, sieci. Sama dokumentacja wymagała bardzo dużo zaangażowania i czasu po to,
aby możliwa była w latach następnych zgoda na realizację tego zadania. Pozostało nam
jedynie wykonać nawierzchnię, w oparciu o tą dokumentację. Podkreśliła, iż władze miasta
nie  pozwolą,  aby  sporządzona  dokumentacja  leżała  odłogiem  i  się  przeterminowała.
Wykonanie łącznika będzie i tak realizowane, wcześniej czy później. 

Nikt  więcej  nie  zgłosił  uwag  ani  zapytań  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w  związku  z  czym  Wiceprzewodniczący  RM zarządził  głosowanie  nad  projektem,
w  wyniku  którego  Rada  Miasta  Kamienna  Góra  przy  16  głosach  „za”,  2  „przeciw”
i  1  głosie  „wstrzymującym  się”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIV/299/18  w  sprawie  zmian
w budżecie miasta Kamienna Góra na 2018 rok – zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  dla  ronda  na  terenie  miasta
Kamienna Góra

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Radny M. Białecki wyraził nadzieję, że po nadaniu tak poważnej nazwy, niniejsze rondo
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będzie bardziej zadbane i wykonane zostaną tam atrakcyjne nasadzenia.

Nikt  więcej  nie  zgłosił  uwag  ani  zapytań  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w  związku  z  czym  Wiceprzewodniczący  RM zarządził  głosowanie  nad  projektem,
w  wyniku  którego  Rada  Miasta  Kamienna  Góra  przy  16  głosach  „za”,  1  „przeciw”
i  2 głosach „wstrzymujących się” podjęła  Uchwałę Nr XLIV/300/18  w sprawie nadania
nazwy dla ronda na terenie miasta Kamienna Góra – zał. Nr 9 do protokołu.

Ad.12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podziału  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra
na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic  i  numerów  oraz  liczby  radnych
wybieranych w każdym okręgu

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Wiceprzewodniczący RM poinformował zgromadzonych, iż Komisja Spraw Społecznych
złożyła wniosek o zmianę niniejszego projektu uchwały i przyłączenie ul. Szkolnej z okręgu
nr 5 do okręgu nr 7 – zał. Nr 10 do protokołu.

BM  podtrzymał  stanowisko  wyrażone  w  projekcie  uchwały  i  nie  wyraził  zgody  na  tą
propozycję zmiany KSS. 

Radna  V.  Majak  zapytała,  czy  mieszkańcy  miasta  przy  takim  podziale  jak
w przedmiotowym projekcie uchwały nie będą mieli po części ograniczonego dostępu do
radnego,  skoro  w  niektórych  okręgach  wyborczych  są  tylko  cztery  ulice,
a w niektórych nawet czternaście? Zauważyła, że w zaproponowanych okręgach też są
zaburzone  jednolite  normy  przedstawicielstwa  i  różne  współczynniki.  Poddała  pod
rozwagę pomysł, aby przed przyszłymi wyborami dzielić okręgi nie za pomocą całych ulic,
ale poszczególnych mieszkańców, czy kwartałów miasta w kształcie trójkąta lub kwadratu.

Sekretarz Miasta  wyjaśnił, że nie ma prawnej możliwości podziału okręgów wyborczych
„od  cyrkla”,  bo  to  wprowadzałoby  chaos.  Dzieląc  okręgi  wyborcze  należy  przede
wszystkim brać  pod  uwagę  dotychczasowy podział  miasta  oraz  siedziby  obwodowych
komisji wyborczych. Nie powinno się dzielić samych ulic na różne okręgi, gdyż to może
wywołać konsternację wśród mieszkańców. Dodał, że część okręgów ma przekroczoną
normę przedstawicielską, lecz to wynika z założenia braku dzielenia ulic na części jak
np. w przypadku okręgu nr 12 tj.  ul.  J. Słowackiego i  Cichej. Staraliśmy się zachować
historyczny podział na okręgi, choć nie wszędzie się udało z uwagi na mniejszą liczbę
radnych w mieście  Kamienna Góra.  Ponadto  brane były  również  pod uwagę sugestie
samych mieszkańców z ostatnich wyborów samorządowych i do Parlamentu. Zaznaczył,
że jest to jedna z ostatnich uchwał wyborczych podejmowanych przez Radę Miasta. Od
przyszłego roku okręgi będzie ustalał Komisarz Wyborczy, o ile nic się w tym zakresie nie
zmieni. 

Radny  T.  Baćko  zapytał,  czy  przy  obecnym  podziale  okręgów  wyborczych  interes
mieszkańców  będzie  przy  niektórych  ulicach  dostatecznie  zagwarantowany?  Jako
przykład podał niektóre długie ulice, gdzie w części mieszkańcom jest bliżej do jednego
lokalu wyborczego, a w części do innego. Zapytał, czy nie godzi ta uchwała w racjonalny
podział na szczeblu uchwałodawczym?
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Sekretarz Miasta przypomniał,  iż przy ubiegłych wyborach samorządowych podział  na
okręgi  wyborcze  również  nie  był  doskonały.  Dodał,  że  radni  byli  przede  wszystkim
przedstawicielami mieszkańców miasta, a nie poszczególnych okręgów wyborczych.

Radny  M.  Białecki  zasugerował,  aby  radny  nie  robił  problemów,  gdyż  jest
przedstawicielem całej społeczności Kamiennej Góry. Natomiast startuje tylko z okręgu,
jaki sobie wybiera. 

Radna V.  Majak  zgodziła  się  z  wypowiedzią  Sekretarza  Miasta,  iż  żaden podział  nie
będzie  sprawiedliwy.  Zauważyła  jednak,  że  nie  jest  argumentem  ustalanie  nowych
okręgów w konsolidacji  do lokali  wyborczych, gdyż obecny projekt też zakłada zmianę
lokali  dla  kilku  ulic  i  mieszkańców.  Główne  znaczenie  będzie  miało  przeprowadzenie
szerokiej  akcji  informacyjnej przez organizatora wyborów. Wówczas każdy mieszkaniec
będzie dokładnie wiedział, gdzie ma stosowny lokal wyborczy. 

Sekretarz  Miasta  nadmienił,  że  decyzja  w  sprawie  lokali  wyborczych  będzie
podejmowana  przez  Radę  Miasta  do  końca  kwietnia  br.  Niemniej  jednak  na  dzień
dzisiejszy  Urząd  Miasta  starał  się  nie  zmieniać  ustalonych  historycznie  obwodów.
Wyjaśnił,  iż  na  chwilę  obecną  nie  można  nic  powiedzieć  o  akcji  informacyjnej  przed
wyborami, z uwagi na ciągłe zmiany podejścia PKW. Urząd Miasta miał się nie zajmować
przeprowadzaniem  wyborów  samorządowych,  lecz  z  uwagi  na  nikłe  zainteresowanie
funkcją urzędników wyborczych w całej Polsce, może to ulec zmianie. 

Nikt  więcej  nie  zgłosił  uwag  ani  zapytań  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w  związku  z  czym  Wiceprzewodniczący  RM zarządził  głosowanie  nad  projektem,
w  wyniku  którego  Rada  Miasta  Kamienna  Góra  przy  18  głosach  „za”,  1  „przeciw”
i  0 głosach „wstrzymujących się” podjęła  Uchwałę Nr XLIV/301/18  w sprawie  podziału
Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic
i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu – zał. Nr 11 do protokołu.

Ad.13. Sprawy różne

Radny  Ryszard  Ostrowski  zwrócił  się  z  prośbą  o  sporządzenie  wystąpień
do  właścicieli  porzuconych  i  zaniedbanych  kiosków  przy  ul.  J.  Słowackiego,
ul. Piastowskiej i ul. T. Kościuszki, aby przywrócili swym obiektom należny wygląd, który
nie będzie odstraszał przechodniów.

Radna  Regina  Komorowska  zapytała,  czy  Powiat  Kamiennogórski  podjął  już  jakieś
działania  w  celu  zabezpieczenia  pobocza  drogi  ul.  Wiejskiej,  z  uwagi  na  postępujące
osuwiska skarpy przy rzece? Jednocześnie zwróciła się z prośbą o interwencję Burmistrza
Miasta  w  tej  sprawie  w  Starostwie  Powiatowym,  z  uwagi  na  brak  odzewu  Powiatu
i jednoczesne wstępne plany przekazania w zarząd tej drogi na rzecz miasta. 

Radny Janusz Jarosz podziękował osobom, które zgłosiły jego kandydaturę do udziału
w  plebiscycie  Gazety  Wrocławskiej  Osobowość  Roku  2017  i  poinformował,  iż  zdobył
nagrodę  w  kategorii  działalność  społeczna  i  charytatywna  na  terenie  Powiatu
Kamiennogórskiego. Podziękował za głosy oddane na jego osobę, które pokazują, iż jego
działalność społeczna przynosi jakieś efekty. Przeciwnikom podziękował za mobilizację do
dalszego działania.
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Wiceprzewodniczący  RM  pogratulował  osiągnięcia  i  wyraził  uznanie  dla  działalności
radnego. Jednocześnie złożył wszystkim zgromadzonym i mieszkańcom miasta życzenia
z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych. 

Ad.14. Zamknięcie Sesji

Po wyczerpaniu porządku obrad  Wiceprzewodniczący RM zamknął  XLIV Sesję Rady
Miasta Kamienna Góra w dniu 21 marca 2018 r.

Protokołował:
Arkadiusz Rymer

 Wiceprzewodniczący Rady

/-/ Jerzy Basta
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